
ZÁPIS Č. 1/2002 (125)
ZE ZASEDÁNÍ AKADEMICKÉHO SENÁTU VUT KONANÉHO DNE 15. LEDNA  2002

V ZASEDACÍ MÍSTNOSTI REKTORA VUT V BRNĚ, ANTONÍNSKÁ 1

Přítomni: viz prezenční listina (celkem 17 senátorů)

Omluveni: Mašek/FCH, Kříž/FP, Berta/FaVU, Dufková/FCH, Matulová/FAST
Konečný/FSI

Hosté: rektor Vrbka, prorektoři Kazelle, Štěpánek
kvestor Pěnčík, kancléřka Vanýsková, Ing. Búřil/CVIS

PROGRAM:
1. Kontrola zápisu z minulého zasedání AS VUT
2. Informace rektora, prorektorů, kancléřky a kvestora
3. Informace o systému pasportizace budov VUT (prorektor Štěpánek, Ing. Búřil)
4. Projednání stanoviska AS VUT k návrhu zákona o změně ve financování studia na vysoké škole

 a o změně dalších zákonů (návrh poslance Matějů)
5. Informace zástupců AS VUT z jednání Rady vysokých škol
6. Různé

AD 1) KONTROLA ZÁPISU Z MINULÉHO ZASEDÁNÍ AS VUT
K zápisu z minulého zasedání AS VUT nebyly vzneseny žádné připomínky.

Doc. Zbořil informoval o průběhu voleb do AS VUT na nově zřízené FIT a doplňovacích volbách na
FEKT. Na FIT byli zvoleni Doc. Zbořil a Dr. Ing. Petr Hanáček (zaměstnanecká komora) a Jaroslav
Švec (studentská komora). Na FEKT byli zvoleni Ing. Vladimír Kutnohorský, CSc. (zaměstnanecká
komora) a František Drtil (studentská komora). Nově zvolení senátoři, které přítomným představil
Doc. Zbořil, složili slib člena AS VUT a podepsali jej.
V souvislosti s ukončením členství Doc. Zbořila a J. Švece v AS VUT za Fakultu elektrotechniky
a informatiky a jejich novým zvolením za Fakultu informačních technologií požádal Doc. Zbořil
o vyjádření senátu, zda zvolení do funkce předsedy AS VUT a předsedy SK AS VUT bylo vázáno na
osobu nebo na fakultu a zda AS VUT jejich předsednictví potvrdí nebo žádá nové volby.
Předseda legislativní komise AS VUT Mgr. Božek podal návrh na potvrzení ve funkci obou předsedů.
Akademický senát VUT po krátké diskusi s jeho návrhem souhlasil, vzal na vědomí změnu
příslušnosti obou senátorů k jiné fakultě s tím, že nadále zůstávají ve svých funkcích.
J. Švec sdělil, že Ing. Dufková po rozhovorech se studentskou částí  AS Fakulty chemické  stáhla svůj
návrh o ukončení členství v AS VUT od února 2002.

AD 2) INFORMACE REKTORA, PROREKTORŮ, KANCLÉŘKY A KVESTORA
Doc. Zbořil úvodem přivítal rektora Vrbku, kancléřku Vanýskovou, kvestora Pěnčíka a prorektory
Štěpánka a Kazelle.

� REKTOR VRBKA
� Úvodem poblahopřál všem nově zvoleným senátorům a informoval senát o slavnostním

zahájení letošního roku, které se uskutečnilo za přítomnosti všech vedoucích ústavů dne
2. ledna 2001 na FIT a FEKT – do doby jmenování nových děkanů na základě voleb
akademickými senáty fakult pověřil výkonem této funkce na FIT Prof. Hrušku a na FEKT
Prof. Radima Vrbu.

� Dopisem předsedy rozpočtového výboru PS Parlamentu ČR Ing. Vlastimila Tlustého, CSc.
bylo potvrzeno, že Poslanecká sněmovna schválila zvýšení prostředků na výstavbu
„Integrovaného objektu FP a FEI“ o 20 mil Kč.
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� Dne 11. 1. 2002 jednala náhradová komise za účasti právního zástupce VUT ve věci bývalého
vedoucího CDV.

� Doc. Podroužek požádal rektora o informace týkající se finančního vyrovnání mezifakultní
výuky. Rektor sdělil, že v této záležitosti bylo vydáno Rozhodnutí rektora č. 14 ze dne 31. 12.
2001, které stanovuje zásady interního ocenění výkonů ve vzdělávací činnosti mezi součástmi
VUT.

� KANCLÉŘKA VANÝSKOVÁ
� Členům AS VUT bylo rozdáno Kalendárium akcí 2002 VUT v Brně. Dr. Popela upozornil, že

v Kalendáriu nejsou uvedeny volby do AS VUT a volba rektora, které se budou konat
v listopadu a prosinci 2002.

� Následně po minulém zasedání AS VUT byl dne 12. 12. 2001 rozeslán všem senátorům návrh
Osnovy Výroční zprávy VUT za rok 2001. Vzhledem k tomu, že k předloženému návrhu
nebyly vzneseny žádné další připomínky, přistoupili členové AS k hlasování o jeho schválení.
Návrh na usnesení:
Akademický senát VUT schvaluje předložený návrh Osnovy Výroční zprávy VUT za rok
2001.
Hlasování:
Pro - 16 hlasů
Proti - 0 hlasů
Zdržel se hlasování - 1 hlas
Návrh byl schválen.

UAS 1
Akademický senát VUT schvaluje předložený návrh Osnovy Výroční zprávy VUT za rok
2001.

Kancléřka Vanýsková požádala senátory o vyjádření, zda by souhlasili se schvalováním
Výroční zprávy VUT za rok 2001 až po jejím vytištění. Zdůvodnila svůj návrh tím, že by
zpráva mohla být po částech průběžně zadávána redakci do tisku. Po diskusi AS VUT s tímto
návrhem nesouhlasil a k výroční zprávě se vyjádří ještě před jejím zadáním do tisku.

� PROREKTOR KAZELLE
Doplnil informaci rektora ve věci kauzy bývalého vedoucího CDV, že příslušné finanční
prostředky přislíbené studentům marketinkového studia, byly vyplaceny jako odškodné
z finančních prostředků roku 2001 (odečteny z účtu VUT ke dni 8. 1. 2002).
Doc. Zbořil sdělil, že na základě dřívějšího rozhodnutí AS VUT bude na příští zasedání  pozván
Prof. Kadrnožka, bývalý prorektor, do jehož kompetence řízení CDV patřilo, aby se ke kauze
vyjádřil.

� KVESTOR PĚNČÍK
� V současné době vrcholí práce na uzávěrce roku 2001, podle aktuálních informací by neměly být

na žádné fakultě problémy, všechny by měly dosáhnout nulového nebo kladného hospodářského
výsledku. Hospodářský výsledek VUT bude proto pozitivní. Kvestor  informoval o způsobu
rozdělení FRIMu, plnění investičních akcí a dále sdělil, že na příštím zasedání AS bude
předložena analýza čerpání mezd na VUT za rok 2001. Uzávěrka roku bude zpracována do konce
příštího týdne.

� VUT obdrželo z MŠMT částku 11 mil. 267 tis. Kč na obnovu přístrojového vybavení, přidělenou
podle referenčního počtu studentů roku 2001, stejným způsobem bude tato částka rozepsána na
jednotlivé fakulty. Členové EK AS VUT obdrželi dne 2. 1. 2001 E-mailem na vědomí návrh
rozpisu jednotlivým fakultám.

� Výše rozdělení dotací vysokým školám MŠMT bude známa do konce ledna, následně vedení VUT
předloží AS VUT k projednání první návrh rozpočtu – poprvé bude současně předložen návrh
rozdělení dotace, plán investic a návrh celkového rozpočtu školy.
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� MŠMT vypsalo program na opravy objektů, který bude v letošním roce ministerstvem dotován
neinvestičními prostředky. VUT by tak mohlo získat finanční prostředky na opravy budov, z nichž
část bude moci být věnována na opravy budov Fakulty architektury na Poříčí 5 (velice špatný stav
elektroinstalace, hygienických zařízení, rozvodu tepla a dvorní fasády budovy A). V pátek 18. 1.
2002 v 10:00 hodin se v této věci uskuteční jednání vedení VUT s vedením FA. AS VUT pověřil
předsedy LK a EK AS VUT, aby se tohoto jednání zúčastnili.

� Ministerstvo průmyslu a obchodu vypsalo program PARK 2, který se týká vědecko-technických
parků a inkubátorů – připravuje se realizace záměru VUT na vybudování jednoduchého
dvoupodlažního objektu pro zřízení inkubátoru v areálu PPV.

� Integrovaný objekt FP a FEI: dne 9. 1. 2002 zasedala vláda, na programu jednání bylo m.j.
ustavení komise pro posouzení a hodnocení nabídek uchazečů o veřejnou zakázku stavby, je
předpoklad, že výběr dodavatele se uskuteční do konce ledna.

� Členové AS VUT obdrželi na dnešním zasedání návrh pokynu kvestora "Zásady pro poskytování
příspěvku zaměstnancům na penzijní připojištění". Kvestor požádal AS VUT o zaslání připomínek
tak, aby návrh mohl být projednán na příštím zasedání AS VUT.

AD 3) INFORMACE O SYSTÉMU PASPORTIZACE BUDOV VUT (PROREKTOR ŠTĚPÁNEK)
Prorektor Štěpánek informoval o smyslu, obsahu a účelu systému pasportizace budov z hlediska
potřeb VUT pro evidenci majetku a jeho využívání a pro rozhodování vedení školy v otázkách rozvoje
VUT. Seznámil členy AS i se širokými možnostmi využití tohoto systému nejen na úrovni školy, ale
i na úrovni fakult a dalších součástí VUT. Shrnul dosavadní průběh práce, její současný stav
a plánované pokračování.
Do konce srpna 2001 bylo v budovách VUT provedeno zjišťování všech potřebných údajů v grafické
i tabulkové podobě. Pro jejich digitální zpracování byla na základě výběrového řízení pověřena firma
Berit, která v současné době ve spolupráci s CVIS dokončuje svoji práci a do konce měsíce ledna 2002
předá výsledky. Po formální kontrole jejich úplnosti budou fakulty a další složky VUT vyzvány
k verifikaci a k dalšímu doplnění dat o jimi využívaných prostorách tak, aby bylo možné považovat
veškeré údaje za aktuální a věcně správné pro uložení do centrální databáze systému. Fakulty
a součásti VUT pak obdrží pasport pro svoje potřeby. O možnostech používání systému budou
pověřené osoby proškoleny. Systém pasportizace bude průběžně aktualizován a všechny změny budou
zaváděny do centrální databáze. Veškeré údaje budou mít důvěrný charakter a přístup k nim bude
umožněn pouze pověřeným osobám, a to na různých úrovních  přístupových práv.
Následovala prezentace současného stavu výsledků práce na systému pasportizace předvedená Ing.
Búřilem, který současně informoval o nejbližších aktivitách v této oblasti a o firmě, která systém
dodává.
Dále proběhla diskuse členů AS VUT, ve které senátoři zaujali následující závěr.

ZÁVĚR:
AS VUT podpořil návrh prorektora
Štěpánka na využívání systému pasportizace na úrovni ostatních celoškolských systémů jako součásti
budovaného univerzitního informačního systému. Dále doporučil zpracovat ideový návrh dalšího
rozvoje systému pasportizace po jeho uvedení do provozu,  na základě kterého budou vyčleňovány
potřebné finanční prostředky z rozpočtu VUT. Aktualizace dat by měla probíhat průběžně a měla by
sloužit také pro zpracování a aktualizaci generelů. Rovněž by měly být stanoveny sankce za poskytnutí
nesprávných dat.

AD 4) PROJEDNÁNÍ STANOVISKA AS VUT K NÁVRHU ZÁKONA O ZMĚNĚ VE FINANCOVÁNÍ
          STUDIA NA VYSOKÉ ŠKOLE  A O ZMĚNĚ DALŠÍCH ZÁKONŮ (NÁVRH POSL. MATĚJŮ)
Doc. Zbořil informoval o jednání pracovní komise pověřené AS zpracováním materiálu k projednání
stanoviska AS VUT k výše uvedenému návrhu zákona, která se konala před dnešním zasedáním
senátu. Studenti na tomto jednání předložili návrh petice, která byla zpracována petičním výborem
složeným ze studentů VUT a MU v Brně. Jako součást petice byla také zpracována tisková zpráva,
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která bude rozeslána médiím k prezentaci v denním tisku. Pracovní komise oba materiály po diskusi
a drobných úpravách přijala.
J. Švec seznámil AS VUT s návrhem petice, která bude na základě doporučení SK AS VUT rozeslána
děkanům všech fakult k distribuci akademickým obcím. AS VUT neměl připomínky k návrhu
studentské komory, petice bude Přílohou č. 1 k zápisu z dnešního zasedání.
Doc. Zbořil požádal Doc. Münsterovou, aby informovala přítomné senátory o postupu Rady vysokých
škol ve věci návrhu zákona o školném.
Doc. Münsterová sdělila, že v listopadu 2001 byly rozeslány vysokým školám anketní lístky (asi 180
respondentům), vrátilo se asi 70 vyplněných lístků. Z odpovědí vyplynulo, že k návrhu zákona
o školném převažuje negativní postoj. Základní důvody jsou následující: eventuální zavedení školného
nesmí být izolovaným aktem, ale součástí řešení celého komplexu otázek financování VŠ; musí být
vyloučeno, aby školné poskytlo možnost pro omezení financování veřejných VŠ ze státních zdrojů;
školné se nesmí stát sociálním sítem v přístupu k vysokoškolskému studiu.
Následovala diskuse, po které AS VUT hlasoval o návrhu na usnesení, se kterým pověřil Doc.
Münsterovou seznámit předsednictvo RVŠ na jednání dne 17. 1. 2002.
Návrh na usnesení:
AS VUT má k návrhu zákona o školném následující připomínky:
1) Návrh neřeší většinu cílů uvedených ve své důvodové zprávě, především neotevírá vysoké školy

většímu počtu zájemců a neřeší financování veřejných vysokých škol ve vztahu školné, státní
dotace veřejným vysokým školám a státní dotace soukromým vysokým školám.

2) Problematiku terciárního vzdělávání je nutno řešit komplexně.
Hlasování:
Pro – 17 hlasů
Proti – 0 hlasů
Zdržel se hlasování – 0 hlasů

UAS 2
AS VUT má k návrhu zákona o školném následující připomínky:
1) Návrh neřeší většinu cílů uvedených ve své důvodové zprávě, především neotevírá vysoké školy

většímu počtu zájemců a neřeší financování veřejných vysokých škol ve vztahu školné, státní
dotace veřejným vysokým školám a státní dotace soukromým vysokým školám.

2) Problematiku terciárního vzdělávání je nutno řešit komplexně.

AD 5) INFORMACE ZÁSTUPCŮ AS VUT Z JEDNÁNÍ RADY VYSOKÝCH ŠKOL
� Uskutečnila se diskuse členů AS VUT týkající se rozdělování finančních prostředků z úrovně

MŠMT ČR, ve které podal Dr. Popela návrh na usnesení. Po diskusi, ve které byl návrh Dr.
Popely upraven, hlasoval AS VUT o následujícím návrhu na usnesení.
Návrh na usnesení:
AS VUT pověřuje své zástupce v Radě vysokých škol, aby při přípravě novely Statutu RVŠ
přednesli návrh na zavedení principu vypracovávání oponentních posudků k návrhům na změny
legislativy a financování vysokých škol tak,  jak je zvykem v oblasti vědy a pedagogiky.
Hlasování:
Pro – 14 hlasů
Zdržel se hlasování – 2
Proti – 0 hlasů

UAS 3
AS VUT pověřuje své zástupce v Radě vysokých škol, aby při přípravě novely Statutu RVŠ
přednesli návrh na zavedení principu vypracovávání oponentních posudků k návrhům na změny
legislativy a financování vysokých škol tak,  jak je zvykem v oblasti vědy a pedagogiky.

� Doc. Zbořil informoval, že na jednání Akademického senátu FIT dne 8.1.2002 byla za tuto fakultu
delegována do Rady vysokých škol Doc. Ing. Zdena Rábová, CSc. a byla navržena do komise pro
tvůrčí činnost studentů. Vzhledem k tomu, že schvalování delegátů do RVŠ je v kompetenci AS
fakult, AS VUT vzal návrh AS FIT na vědomí - delegační lístek bude zaslán Agentuře RVŠ.
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� Doc. Münsterová informovala AS VUT o přípravě celostátního semináře z cyklu "Hodnocení
kvality vysokých škol" organizovaného ve spolupráci s CSVŠ, RVŠ a UJEP v Ústí nad Labem,
který se bude konat ve dnech 21. a 22. 1. 2002. Organizační záležitosti semináře částečně
zabezpečuje tajemnice AS J. Cardová, která by se proto měla tohoto jednání také zúčastnit.

AD 6) RŮZNÉ
� J. Švec informoval o zasedání studentské komory AS VUT, které se bude konat ve středu 16. 1.

2002 v 17:00 hodin v zasedací místnosti rektora. Hlavním bodem jednání bude stanovení priorit
práce studentských organizací v nadcházejícím kalendářním roce a petiční akce proti návrhu
zákona o školném.

� Doc. Zbořil předběžně informoval o výsledku hospodaření zakázek AS VUT za rok 2001.
V návaznosti na tvorbu rozpočtu VUT na rok 2002 předloží předseda AS kvestorovi požadavky na
výši naplnění zakázek.

� Doc. Zbořil sdělil, že dnes odpoledne se koná na FIT setkání akademické obce s navrženým
kandidátem na děkana fakulty, bezprostředně poté se uskuteční zasedání AS FIT, na kterém se
volba kandidáta na děkana uskuteční.

Příští zasedání AS VUT se bude konat v úterý dne 12. února 2002 v 9:00 hodin
v zasedací místnosti rektora VUT v Brně, Antonínská 1.

                   Jaroslav Švec Doc. Ing. František Zbořil, CSc.
předseda Studentské komory AS VUT                                              předseda AS VUT v Brně

PŘÍLOHA:
1. Petice k návrhu zákona o změně ve financování studia na vysoké škole a o změně dalších zákonů

a tisková zpráva

Zapsala: Jarmila Cardová


